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El III Fòrum Veïnal exigeix una 
moratòria a la venda de sòl 
públic 
 
El passat 16 de desembre es va 
fer públic a l�Ateneu Barcelonès el 
manifest del III Fòrum Veïnal Barcelonès, 
que reproduïm, al qual s�han 
adherit més d�un centenar d�entitats. 
El procés de treball en torn 
els equipaments, que pretén donar 
veu al teixit veïnal davant el Pla que 
l�Ajuntament ha de desenvolupar en 
aquesta legislatura, es va concretar 
en un missatge a l�administració: no 
vendre�s ni un pam més de sòl públic 
mentre el mapa d�equipaments 
no estigui concretat. 
Des dels barris s�ha aixecat acta, 
només amb l�anàlisi del dia a dia de 
les AV, de 270 equipaments reivindicats, 
alguns dels quals tenen 30 
anys d�antiguitat. Una primera llista 
que no inclou totes les reivindicacions. 
Però el Fòrum Veïnal vol anar 
més enllà de la constatació d�aquest 
dèficit: vol concreció, terminis i 
l�obertura del Pla a un procés participatiu 
on tinguin cabuda necessitats 
socials presents i futures. 
Eva Fernández, presidenta de la 
Favb, va demanar una xarxa 
d�equipaments 
forta per a una societat 
diversa, complexa i amb fortes desigualtats 
socials, i va denunciar la 
manca de previsió d�equipaments 
als plans urbanístics que es desenvolupen 
a la ciutat. 
Experiència i sostenibilitat 
Alfons López, vicepresident de 

Depana, va parlar de sostenibilitat, 
un dels tres eixos als quals 
s�ha obert el debat previ sobre 
equipaments juntament amb la 
igualtat social i de gènere i la gestió, 
posant com a exemple d�un 
mal enfocament de les prioritats 
(economicisme per davant de la 
salut dels ciutadans) la construcció 
al port de Barcelona d�una 
nova central tèrmica. 
Des de l�experiència de l�AV 
del Poblenou, Josep Mª Soler 
va explicar la importància de les 
comissions de seguiment veïnals 
i d�una xarxa social forta per assegurar 
que es tinguin en compte 
les necessitats dels veïns que 
no tenen força reivindicativa, i la 
constatació que un barri que no 
té equipaments no els demana, 
és a dir, que quan es tenen bons 
equipaments es pren consciència 
de la seva importància. 
Finalment, Marcel·la Güell, responsable 
de sanitat de la Favb, va 
posar sobre la taula l�existència de 
dèficits en sectors que impliquen 
drets essencials, com la sanitat o 
l�educació, i va alertar que ara és 
el moment de demanar més control 
social i participació, abans que la ciutadania 
no en tingui la capacitat perquè 
el problema s�hagi desbordat. 
Els veïns i veïnes es prenen 
seriosament el debat sobre els 
equipaments, una idea que Josep 
Mª Huertas Clavería va resumir a 
la presentació de l�acte d�aquesta 
manera: “El pla d�equipaments és 
l�actual repte de la ciutat”.



 


